
NFE – NORDDJURS FÆLLES ELEVRÅD    
 

Høringssvar - Forslag til nye ressourcefordelingsmodeller pa  skoleomra det 

Kære medlemmer af Børne- og Ungdomsudvalget. 

 

Vi skriver på vegne af Norddjurs Fælles Elevråd for at udtrykke vores holdning til de 

foreslåede ændringer i ressourcefordelingsmodellerne på skoleområdet. 

 

Først og fremmest vil vi gerne anerkende den svære proces, det har været at udarbejde 

disse forslag. Vi er klar over, at det er en kompleks opgave at sikre en retfærdig og 

gennemsigtig fordeling af ressourcerne, der samtidig giver mulighed for lokal tilpasning 

og fleksibilitet. 

 

Vi er positive over for de foreslåede ændringer. Vi mener, at det er retfærdigt, at 

fordelingen af skolernes budget til almenundervisningen sker efter elevtal i stedet for 

antallet af klasser. Dette vil sikre, at ressourcerne følger eleverne og ikke den 

strukturelle opbygning af skolerne. 

 

Vi støtter også ideen om en strukturkompensation, der tager højde for de ekstra 

omkostninger, der er forbundet med at drive skole på flere matrikler. Dette vil bidrage 

til at opretholde en bred skolestruktur og sikre gode deltagelsesmuligheder for alle 

elever. 

 

Endelig er vi enige i, at skolernes budget til specialundervisning skal tildeles efter en 

opdateret model for den forventede sandsynlighed for specialundervisning. Dette vil 

sikre en mere retfærdig fordeling af ressourcerne og tage højde for de faktiske behov på 

de enkelte skoler. 

 

Vi ser frem til at se de positive effekter af disse ændringer i praksis og vil gerne takke 

for muligheden for at give vores input til denne vigtige proces. 

 

Med venlig hilsen 

 

Norddjurs Fælles Elevråd 

 

 

 

 


